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احمدی نژاد امیدوار است در لحظات آخر اذن ورود به انتخابات را بگیرد

علــی صوفــی عضو شــورای مرکــزی حزب اتحــاد ملت در خصوص پشــت پرده اعــام کاندیداتوری حمیــد بقایی گفت: احمدی نــژاد معتقد اســت اصولگرایان قــدرت رقابت با اصــاح طلبان را ندارنــد و تنها خــود او می تواند از 
پــس رقبــای اصــاح طلــب برآید. صوفی ادامــه داد: هنگامی کــه آقای احمدی نــژاد از کاندیداتوری محروم شــد، به دلیل خوشــایند نبــودن این محرومیــت و اجبار وی بــه تمکین از این دســتور،  می خواهد ســایه ای از خودش 
در صحنــه باشــد و قــدرت نمایــی کنــد، به همین خاطر پس از منع شــدن از شــرکت در انتخابات، باز هم به ســفرهای اســتانی خود ادامه داد. صوفی ســپس در خصــوص بیانیه احمدی نژاد مبنــی بر عدم حمایــت از کاندیداهای 
انتخابــات افــزود: بــا وجــود اینکــه قبل از این اعــام کاندیداتــوری، احمدی نژاد با انتشــار بیانیــه ای عدم حمایت خــود از کاندیداهای انتخابات ریاســت جمهــوری ۱۳۹۶ را اعــام کرده بود، اما بســیار واضح اســت که افرادی 
چــون بقایــی و مشــایی کامــا بــه آقای احمدی نــژاد وصل هســتند و این کاندیداتــوری با هماهنگی ایشــان صورت گرفته اســت. به همیــن خاطر هدف احمدی نژاد این اســت کــه به ایجاد موج احمدی نژادیســم در کشــور و در 
 عرصــه انتخابــات دامــن بزنــد؛ بــه ایــن امید که شــاید در لحظات آخر بــا ایجاد این مــوج، اذن دوباره ای بگیــرد و به عرصــه انتخابات بازگــردد. چرا که بــدون ایجاد یک موج و جریان قوی در اســتان ها و ســطح کشــور نمی تواند 

به عرصه انتخابات برگردد.

تذکر درمورد حضور در مهمانی های مختلط
چهار تــن از نمایندگان مجلس نســبت به 
حضور وزرا در میهمانی های مختلط شبانه 
ســفرای کشــورهای خارجی تذکر دادند. 
براساس تذکرات کتبی نمایندگان مجلس 
به وزرا و رئیس جمهــور، 4 تن از نمایندگان 
شــامل نــادر قاضی پــور نماینــده ارومیه، 

حجت الاســام نصرالله پژمان فر نماینده مشــهد، محمد دهقان نماینده 
شــاندیز و طرقبه و محسن کوهکن نماینده لنجان در مجلس در تذکری به 
حجت الاسام حسن روحانی رئیس جمهور خواستار جلوگیری از حضور وزرا 
در میهمانی های شبانه و مختلط سفرای کشورهای خارجی در کشورمان 
شدند. همچنین، اکبر رنجبرزاده و امیر خجسته نمایندگان همدان و فامنین 
نیز در تذکر دیگری به رئیس جمهور نســبت به حضور وزرا در خانه ســفرای 

کشورها برای عقد قرارداد انتقاد کردند.

رجل سیاسی زن نداریم!
غامرضا مصباحی مقدم سخنگوی جامعه 
روحانیت مبارز و نماینده ســابق تهران در 
خصوص حضور زنان در انتخابات ریاست 
جمهــوری بــه دوات آناین گفــت : من 
مخالفتی با حضور زنان ندارم اما این سوالی 
اســت که باید از شــورای نگهبان پرسیده 

شــود. او ادامه داد: نکته ای که حایز اهمیت اســت این اســت که آیا در 
میان خانم ها کســی وجود دارد که بتوان به او رجل سیاســی گفت که در 
حال حاضر هیچ خانمی را نمی شناســم که مصداق رجل سیاســی باشد. 
وی همچنیــن در خصوص گمانه زنی ها در مــورد احتمال رد صاحیت 
حسن روحانی از سوی شورای نگهبان نیز اظهار داشت : این حرف بیهوده 
ای اســت و برخی تعمدا برای تحریک احساســات به نفع حسن روحانی 

آن را مطرح می کنند.

مخالفت دوباره با استفساریه 
ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: ایراد 
سابق شــورای نگهبان به طرح استفساریه 
تبصــره ٤ ماده ٥٢ قانون انتخابات مجلس 
شــورای اســامی کماکان به قــوت خود 
باقیســت. عباســعلی کدخدایــی دربــاره 
مصوبات بررســی شــده توســط شــورای 

نگهبان گفت: روز چهارشــنبه چند مصوبه در جلسه شورای نگهبان مورد 
بررســی قرار گرفت؛ نخســت طرح استفســاریه تبصره ٤ مــاده ٥٢ قانون 
انتخابات بود که قبا هم دو نوبت به شــورای نگهبان ارســال شــده بود و 
توسط شورا ایراداتی نسبت به آن وارد شد. صرف نظر از عدم تطابق سئوال 
و پاسخ این استفســاریه، ایراد سابق شورای نگهبان کماکان به قوت خود 
 باقیســت. این استفســاریه مغایر اصل ٩٩ قانون اساسی و نظریه تفسیری 

شورای نگهبان است. 

 نگذاریم کشور 
به قبل از خرداد 92 برگردد

رئیس فراکسیون امید با بیان اینکه انتخابات هفتم 
اسفند ماه ســال ۹4 به مانند انتخابات دوم خرداد 
7۶ حماســه ای ماندگار را در تقویم تاریخ ایران ثبت 
کرد، هشــدار داد که اگر روند آغاز شــده از خرداد 
۹2 به ســرانجام نرسد باعث بازگشت به دوران قبل 
از خرداد ۹2 می شــود که مطمئناً خواست اکثریت 

مردم ایران نیست.
محمدرضا عارف به مناسبت سالگرد حماسه هفتم 
اسفند طی یادداشتی در سایت شخصی خود ضمن 
تحلیل چگونگی وقوع این حماسه از تاش جریانی 
خاص برای به حاشیه بردن این فراکسیون با انجام 

عملیات روانی گسترده خبر داد.
عارف در این سادداشت نوشــت: رأی قاطع مردم 
بــه اعضای لیســت امیــد در تهران پیام روشــنی 
داشــت، پیامی که نشان می داد مردم بزرگوار ما به 
دنبال تغییر در چارچوب قانون اساســی هســتند و 
مردم به دنبال مجلســی هســتند که درشان نظام 

اسامی باشد.
وی افزود: اکنون یک ســال از آن حماســه غرور 
آفرین گذشته اســت. منتخبین شما مردم عزیز در 
مجلس شورای اسامی بویژه اعضای فراکسیون 
امید خود را متعهد به شعارهای داده شده در جریان 
انتخابات بویژه برنامه ۱28 بندی )برجا( می دانند. 
برای انجام این تعهــدات مطمئناً به کمک و یاری 
ملت بزرگوار ایران امید بسته ایم چرا که با همراهی 
مردم وفادار بــه گفتمان اصاح طلبــی می توانیم 
در تحقق شــعارهای داده شــده با اولویت دادن به 
مطالبــات به حق مــردم گام های اساســی و مؤثر 

برداریم.
رئیس فراکسیون امید با بیان اینکه از زمان تشکیل 
فراکسیون امید تاش هایی از سوی جریانی خاص 
بــرای به حاشــیه بردن این فراکســیون بــا انجام 
عملیات روانی از طریق انتشار اخبار کذب و جهت 
دار صورت گرفته اســت نوشت: نمونه اخیر آن در 
جریان طــرح دو فوریتی تأمین امنیت مراســمات 

رسمی دیده شده است. 
گویا رســالت برخی جریانات سیاســی این است که 
با اســتفاده از تریبون های در اختیار، فراکســیون 
امیــد را وارد مســائل حاشــیه ای کننــد کــه البته 
تاکنون موفق نشده اند چرا که اعضای فراکسیون 
امیــد اولویت اصلی کشــور را حفــظ آرامش برای 
ایجــاد رونــق اقتصــادی و پاســخ بــه مطالبــات 
مردم می دانند و انشــاالله با کمــک دولت محترم 
 اقدامــات اساســی بــرای حــل مشــکات مردم 

صورت می گیرد.
عــارف در پایان تصریح کرد: بــه عنوان خدمتگزار 
مردم در مجلس شــورای اســامی از شــما مردم 
مؤمــن و انقابــی و حامی گفتمــان اصاح طلبی 
بویژه جوانان عزیز که در خلق حماسه هفتم اسفند 
کاری کارســتان کرده اند در خواست می کنم که با 
همان روحیه با نشــاط در دو انتخابات سرنوشــت 
ســاز پیش رو یعنی انتخابات شــوراهای اســامی 
شــهر و روســتا و انتخابات دور دوازدهم ریاســت 
جمهوری مشــارکت فعال داشته باشید تا روند آغاز 
شــده از انتخابــات دور یازدهم ریاســت جمهوری 
ادامــه پیدا کنــد و به کســانی کــه می خواهند بذر 
ناامیدی در جامعه بکارند و از مشــارکت گســترده 
مردم در انتخابات بیمناک هستند پاسخی قاطعی 
بدهیــد چرا که اگر روند آغاز شــده از خرداد ۹2 به 
سرانجام نرسد باعث بازگشت به دوران قبل از خرداد 
 ۹2 می شــود که مطمئنــاً خواســت اکثریت مردم 

ایران نیست.

عصر ایران نوشت: چرا کاندیدا شدن همه مردان احمدی نژاد خوب است؟
حضور این افراد را باید به فال نیک گرفت و به سود روحانی دانست. چرا که بخش قابل توجهی از رای مردم سلبی است. به این معنی که گاه 

رای نمی دهند تا فردی انتخاب شود. رای می دهند تا کسی یا کسانی انتخاب نشوند.

 صراط نیوز نوشت: چرا رئیسی، حب ریاست ندارد؟
با وجود پاسخ منفی حجت الاسام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی به درخواست ها برای کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری سال 

۹۶، بسیاری از اصولگرایان در کمین نشسته اند تا به هر ترتیبی شده او را به حضور در انتخابات راضی کنند.

 پارس نیوز نوشت: گام اول همگرایی میان نیروهای انقلاب در مجمع ملی
برخی اصرار داشتند مهدی چمران نیز کاندیدای ریاست جمهوری شود که وی در پاسخ چند بار گفت که بلد نیست نامزد ریاست جمهوری 

شود!

 نامه نیوز نوشت: سعید جلیلی؛ نامحبوب بین اصولگرایان، پل پیروزی برای اصلاح طلبان 
اصول گرایان از حضور سعید جلیلی استقبال نمی کنند چون رای آنها را می شکند. از سوی دیگر دولتی ها و اصاح طلبان به شدت از 

نامزدی جلیلی استقبال می کنند و بر این باور هستند که دافعه های جلیلی کمک زیادی به پیروزی روحانی می کند.

عکس روزسایت نگار

بزرگداشت شهدای 
وزارت امور خارجه

خبرنامه
1395 مــاه  اســفند   7 شــنبه 

پیشنهاد می کنیم به صندوق های 
رأی GPS نصب شود

گر  فرمانده نیروی انتظامی با اشــاره به اینکه در بحث تأمین امنیت انتخابات با کســی تعارفی نداریم، گفت: ا
امنیت یک شهر یا استان در زمان انتخابات به مخاطره افتد، به هیچ عنوان از مسئولیت خود عدول نمی کنیم.
ســردار اشــتری ظهر امروز در همایش سراســری مجریان برگزاری انتخابات کشــور با اشــاره به اینکه از هم 
اکنون می دانم در پنج، شــش حوزه انتخابیه درگیری داریم، اظهار کرد: البته همیشــه در انتخابات درگیری 
وجود داشــته که شــدت آن فرق می کند در برخی انتخابات کشــته هم داشــتیم البته در انتخابات قبلی هیچ 

نداشتیم. تلفاتی 
وی در ادامــه افزود: ما ســابقه این درگیری ها را از ۱5 ســال پیــش در اختیار داریم و می دانیــم که حتماً در 

برخــی حوزه هــا درگیری به وجود می آید که باید آن را مدیریــت کنیم تا اتفاقی رخ ندهد.
ســردار اشــتری با بیان اینکــه نیروی انتظامــی در انتخابــات دو وظیفه تأمیــن امنیت و همچنین پاســخ به 
استعامات را دارد، اظهار کرد: بانک اطاعاتی خوبی در نیروی انتظامی فراهم شده و ما هم سعی می کنیم 
اطاعات خود را به روز کنیم تا با ســرعت و دقت کافی پاسخ اســتعامات را بدهیم. البته پاسخ به استعامات 
نامزدهای شــوراها را به شهرســتان ها تفویض کردیم تا پاسخ به اســتعامات با احتیاط و دقت بیشتری انجام 

شــود. چون تعداد اســتعام ها زیاد است و ما نمی توانیم همه اســتعام ها را در مرکز بررسی کنیم.  
فرمانــده ناجــا با بیان اینکه وظایف نیروی انتظامی برای تأمیــن امنیت انتخابات را به قبل، حین اجرا و بعد از 
انتخابات تقســیم کرده ایم، خاطرنشــان کرد: هر اقدامی که برای تأمین نظم و آرامش قبل از انتخابات لازم 
گر ممکن است اجرای یک حکم قضایی  باشد را انجام می دهیم. حتی به شوراهای تأمین هم اعام کرده ایم ا
و قانونی در مقطع انتخابات اجرا نشــود. ما تهدیدها و چالش ها را رصد کرده ایم و بر اساس آن تدبیر می کنیم.
کیــد کــرد: امــروز در حــوزه امنیتی در مرزهــا وضعیت ما خیلی خوب اســت ولی ممکن اســت در ایام  وی تأ
انتخابــات در مرزهــا تحرکاتی انجام شــود و ما هم باید حتمــاً قدرت پیشــگیری و مقابله خود را افزایش داده 
و هوشــیار باشــیم. برای مراســم 22 بهمن هم اخباری به دست ما رسید که بر اســاس اقدامات پیش دستانه 
 خوشــبختانه هیــچ اتفاقی نیفتــاد. ولی به هر حــال باید فرض را بر ایــن بگذاریم که ممکن اســت اقداماتی 

انجام شود.
فرمانده ناجا در ادامه گفت: ما بهتر از گذشــته آماده حفظ امنیت و آرامش انتخابات هستیم و تعداد نیروهای 
گر هم کســری داشــته باشیم با هماهنگی ســتاد کل آن را جبران می کنیم. از  خود را نیز مشــخص کرده ایم ا

شــوراهای تأمین هم خواســته ایم که تعداد نیروهای لازم را به ما اعام کنند.
وی خاطرنشــان کرد: اکنون به دلیل تعطیلی برخی کارخانه ها و موسســات اعتباری، تجمعاتی انجام می شود 
کــه تعــداد آنها برخی روزها بین 20 تا ۳0 تجمع اســت که بایــد این تجمعات خوب مدیریت شــود. نیازی هم 
نیســت که در همه موارد با تجمع کنندگان برخورد شــود. بلکه باید این تجمع ها مدیریت شــود. زیرا وقوع یک 
اتفــاق در شهرســتان می تواند بازتاب ملی و بین المللی داشــته باشــد. البتــه تکلیف تجمع هایی که به بســتن 

راه ها یا حمله به مراکز منجر می شــود جدا است.
گر لازم باشد برخورد  وی در حوزه آســیب های اجتماعی نیز تصریح کرد: در بعضی جاها باید اقتدار داشــت و ا
صورت بگیرد. مثاً ما چهارشــنبه آخر ســال اراذل شناســنامه دار را جمع آوری می کنیم و آنها را در یک مکان 
تــا صبــح نگهداری کرده و امکانــات لازم را به آنها می دهیم. افراد آســیب زا حتماً بایــد در چنین مقاطعی در 

باشند. اختیار 
ســردار اشــتری همچنین با اشاره به اینکه تأمین امنیت صندوق های ســیار نیز بسیار مهم است، اظهار کرد: 
پیشــنهاد ما این است که دســتگاه GPS به صندوق ها نصب شود زیرا در برخی موارد در میان راه صندوق ها 

به ســرقت رفته یا به آتش کشیده شده است.
فرمانــده ناجــا همچنین گفت: تا زمانی که انتخابات تمام می شــود و فرمانداران به مــا اعام می کنند نیروی 

انتظامــی کاماً آماده برای تأمین امنیت انتخابات اســت و تا آخریــن لحظه در صحنه حضور دارد.
کید بر اینکه در مقطع انتخابات باید شــوراهای تأمین مرتباً تشکیل جلسه دهند،  ســردار اشــتری در پایان با تأ

گفت: پیشــنهاد من این اســت که قرارگاه انتظامی هر اســتان نیز تشکیل شود.

 »لایحه جامع« قطعاً 
به انتخابات آینده نمی رسد

نتیجه نقص در قوانین انتخاباتی، وقوع پدیده هایی اســت که اگرچه در ذهن بســیاری از مسئولان تخلف بشمار 
مــی آیــد، اما برخوردی با آن ها صــورت نمی گیرد. نظام انتخاباتــی ایران که همچنان از قوانین ناقص گذشــته 
تبعیت می کند، همچنان بار انتقادات را بر دوش می کشــد، تا دولت و یا مجلســی بر سر کار بیاید که عزمی برای 

اعمال تغییراتی در آن داشته باشد.
به گزارش »تابناک«، زمزمه تدوین لایحه ای به نام لایحه جامع نظام انتخابات، از مدت ها پیش از سوی وزارت 
کشور مطرح شد. »عبدالرضا رحمانی فضلی« که در میان همه دغدغه های خود از قوانین موجود انتخاباتی، بحث 
پول های کثیف را هم به میان آورده بود، برای حل این مشکل، چنین لایحه ای را تدوین کرد تا در دومین انتخاباتی 

که از ســوی وزارتخانه ای که او سکاندار برگزاری آن اســت، بتواند شیوه قانونی جدیدی را برای آن ترسیم کند.
با آغاز فعالیت وزارت کشــور برای تدوین چنین لایحه ای، هرچند عنوان می شــد که این لایحه در مراحل نهایی 
اســت و به انتخابات دوازدهمین دوره ریاســت جمهوری هم خواهد رســید، اباغ سیاست های کلی انتخابات از 
ســوی رهبری انقاب، دلیلی شــد برای افزودن زمانی برای بررسی بیشــتر. اگرچه دولتمردان عنوان می کردند 
کــه ایــن لایحه به زودی به مجلس می رود و به انتخابات آینده هم خواهد رســید، ولی شــواهد چیزی غیر از این 

را نشان می دهد. 
با وجود تأکیدات همیشــگی »حســینعلی امیری« معاون پارلمانی رئیس جمهور برای به ســرانجام رســاندن این 
لایحه تا قبل از انتخابات اردیبهشــت ماه، »حجت الاســام والمســلمین مجید انصاری« معاون حقوقی رئیس 
جمهوری آن را بعید دانســته و تأکید دارد که این قانون حتما به انتخابات ریاســت جمهوری آینده نخواهد رسید.

ســخنان معاون پارلمانی رئیس جمهور در خصوص عدم به ســرانجام رســیدن لایحه جامع نظام انتخابات قبل 
از برگزاری انتخابات ســال آینده، مهر پایانی بر تمام ســخنان و گمانه زنی ها در این خصوص اســت تا این لایحه 
همچون انتخابات های گذشــته به این انتخابات هم نرســد و احتمالا فقــط اصاحاتی از طریق ارائه یک طرح 

در قانون فعلی انجام شود.
»مجیــد انصــاری« در گفت و گو با خبرنگار »تابناک«، با بیان اینکه لایحه جامع انتخابات بســیار مفصل اســت، 

تأکید کرد: این لایحه قطعا به انتخابات پیش روی ریاســت جمهوری نخواهد رســید. 
معــاون حقوقی رئیس جمهوری در ادامه با اشــاره به اقدامات خوبی که از ســوی وزارت کشــور برای تدوین این 
لایحه انجام داده اســت، خاطرنشــان کرد: هم اکنون لایحه جامع انتخابات در کمیســیون سیاســی و دفاعی 
دولت در حال رســیدگی است و جلســات زیادی هم به این منظور برگزار شد؛ اما هنوز تمام نشده و پس از تکمیل 

به هیأت دولت ارائه می شود.
انصــاری در ادامــه به بحث پول های کثیف که یکی از نگرانی های وزارت کشــور برای انتخابات پیش روســت، 

پرداخت. 
او با بیان اینکه دغدغه شــفافیت مالی در انتخابات وجود دارد به لایحه دیگری که در دســتور کار دولت اســت، 
اشــاره کرد و گفت: ما در حال حاضر در حال آماده کردن لایحه شــفافیت هســتیم که البته ارتباط مستقیمی هم 
به انتخابات ندارد، ولی موضوع لایحه شــفافیت، عمومی اســت و در آن راجع به همه عرصه ها بحث شــده که 

موضوع انتخابات هم یکی از آنهاست.
وی بــا بیــان اینکه این لایحه به زودی تقدیم دولت خواهد شــد تا فرایند تصویب آن در هیأت وزیران طی شــده و 
تقدیم مجلس می شــود، باز هم از سرنوشــت مشــابه این لایحه همچون لایحه جامع انتخابات خبر داد و تأکید 

کرد: این لایحه هم به انتخابات آینده نخواهد رســید.
اما بر خاف همه مســئولانی که از نبود قانون مشــخصی برای تعیین حد و حدود هزینه کــرد تبلیغاتی کاندیداها 
شــکایت دارند، انصاری تأکید دارد، در قانون انتخاباتی فعلی یکســری مقرراتی برای نظارت وجود دارد و از این 

لحاظ خیلی خلأ قانونی نداریم.
با این احتســاب باید چهار ســال دیگر هم در انتظار ماند و با تصویب لایحه جامع نظام انتخابات که احتمالا به بعد 
از انتخابات پیش رو موکول می شــود، در فرصتی دیگر شــاهد آماده شــدن و برگزاری انتخابات بر مبنای قانونی 

جدید و اصاح شده بود.


